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● Llagostera. L’equip de govern va aprovar en el ple de
dimecres les ordenances fiscals pel 2010, en què
s’abaixa un punt l’IBI i es congelen la resta d’impos-
tos i taxes. La proposta va tenir els vots a favor de
l’equip de govern (CiU-IxLl) i el PSC, ICV-EUiA i
ERC es van abstenir. Mentre que el PSC va demanar
que s’introduïssin bonificacions als jubilats, ICV va
proposar bonificacions per a la rehabilitació de faça-
nes i la publicació de les ordenances perquè la gent en
tingui coneixement. ERC va dir que hi havia marge
per abaixar més l’IBI i l’impost de vehicles, i va pro-
posar la introducció d’una tarifa plana per alleugerir
pagaments. Va dir que l’IBI urbà s’ha incrementat un
40,49% des de la revisió cadastral i que la rebaixa d’un
punt no arriba a compensar els valors. / M.B.

LLAGOSTERA
El govern local aprova les ordenances i l’oposició
demana que s’hi introdueixin més bonificacions

● Palamós. El Ministeri de Medi Ambient va presen-
tar ahir a Palamós el primer esborrany oficial del pro-
jecte de la reserva marina de les illes Formigues-
Costa Brava. El text estarà enllestit d’aquí a deu dies,
moment en què s’obrirà un període d’al·legacions
que durarà quinze dies. Tot i així, el ministeri assegu-
ra que el text encara no és definitiu i que està obert a
fer-hi alguna modificació. L’extensió de la reserva
serà de 3.421 hectàrees i delimita al nord per la punta
de la Musclera, a Palafrugell, fins a la platja de Bella-
dona, al sud, en la confluència entre Castell-Platja
d’Aro i Calonge. No hi haurà cap zona de protecció
integral, però sí que hi ha dos espais d’activitats res-
tringides. A més, hi estarà prohibida la pesca subma-
rina, la d’arrossegament i la d’encerclament. / Ò.P.

PALAMÓS
El document definitiu de la reserva de les illes
Formigues estarà enllestit d’aquí a deu dies

● Banyoles. Naus Agustí ha renovat la tanca del ce-
mentiri de Banyoles i hi ha instal·lat dos portals auto-
matitzats. Ha millorat les teulades dels nínxols, ha
renovat els serveis, ha construït un lavabo adaptat i,
entre altres coses, ha pavimentat el recinte. El cost de
l’obra és de 194.447 euros, pagats pel FEIL. / J.C.

BANYOLES
Renoven el cementiri municipal de Banyoles

● Sant Pere Pescador. L’Ajuntament de Sant Pere Pesca-
dor va aprovar en l’últim ple, per unanimitat de tots
els grups polítics, les ordenances fiscals per al 2010.
El consistori ha decidit congelar els impostos, però
apujarà les taxes un 0,5%. El tinent d’alcalde, Agustí
Badosa, estima que l’any que ve el servei de recollida
d’escombraries s’encarirà un 30% per al consistori,
ja que s’ha de canviar l’empresa que se n’encarrega i
ja es calcula que s’encarirà per l’increment de pobla-
ció. Pel que fa als impostos, l’equip de govern ha de-
cidit congelar-los en tots els casos tenint en compte la
situació actual amb l’índex de preus al consum. S’in-
clouran, això sí, algunes taxes noves, com per exem-
ple la d’ús del pavelló esportiu nou. / M.V.

SANT PERE PESCADOR
Les escombraries s’encariran entre un 2% i
un 4%, i la resta de taxes pujaran un 0,5%

El portaveu de CiU, Josep
Maria Corominas, ja va
advertir l’any passat que
l’exercici de responsabili-
tat que se’ls demanava no-
més el farien una vegada.
Aquest any, segons va ex-
plicar ahir al ple, els con-
vergents consideren que hi
ha hagut poca voluntat po-
lítica per introduir algunes
de les seves peticions a les
ordenances i al pressu-
post: una rebaixa del cinc
per cent de l’IBI i de l’im-
post de circulació –«pa-
guem el màxim i la circu-
lació a Olot és molt defi-
cient», va dir, coincidint
amb ERC– i aplicar el
15% del nou FEIL a allibe-
rar recursos ordinaris per
rebaixar el deute de l’A-
juntament (28 milions).

Abans, la regidora d’Hi-
senda, Fina Soler, va des-
tacar la voluntat de diàleg
de l’equip de govern i va
recordar l’escenari de cer-
ta tranquil·litat amb què
afronten el pròxim exerci-
ci gràcies al superàvit
d’anys anteriors. Segons
ella, les ordenances i el
pressupost s’han fet inten-
tant no incrementar la
pressió fiscal –han abaixat
els tipus d’IBI per com-
pensar la puja de la revisió
cadastral– i no disminuir
els serveis. Com a trets
més rellevants, va destacar
la reducció de 70.000 eu-
ros de la partida de perso-
nal, fruit de la jubilació de
dos treballadors de molts

anys i amb una categoria
salarial important; i que es
farà inversió per valor de
quasi tres milions d’euros
per acabar els grans equi-
paments que ara estan en
obres com el pavelló i la
sala polivalent del Turín i
la urbanització dels seus
accessos sense endeutar-
se més. Això ho aconse-
guiran amb un crèdit igual
a l’amortització prevista.

Responent a CiU i a la
PxC, va qualificar de tèc-
nicament impossible re-
baixar l’IBI perquè no es
pot canviar la base, va dir
que no seria legal amortit-
zar anticipadament un
préstec, quant a la propos-
ta convergent del 15% del
FEIL, i va indicar que tot
plegat és un tema de justí-
cia contributiva. Final-
ment, va remarcar l’aposta

per posar en servei locals
comercials del nucli antic
amb una doble línia de
subvenció dirigida a pro-
pietaris i titulars dels ne-
gocis.

Jordi Coma, d’ERC, va
sentenciar que era un deu-
re dels regidors d’Olot re-
baixar alguns impostos en
el context actual i va dir
que el debat del pressupost
s’havia de situar al camp
social i polític, tot criticant
que la proposta era geren-
cial i tècnica. Coma va re-
clamar bonificacions de
l’IBI per a les famílies mo-
noparentals i per als qui
estan a l’atur, i la reducció
de l’impost de construcci-
ons per a la gent gran que
faci obres a casa per millo-
rar la mobilitat i per a tots
els comerciants.

Joaquim de Trincheria
va posar l’accent en l’ele-
vat endeutament i en el
cost de personal, i va lloar
que es destinessin més de
158.000 euros a benestar
social. Moisès Font, de la
PxC, va qualificar el pres-
supost de continuista i va
remarcar que les ordenan-
ces reflectien els incre-
ments dels últims anys.

Llorenç Planagumà
(ApG), al govern, va pro-
posar pensar ja en el pres-
supost del 2011 perquè
«llegeixi el futur partint
d’un full en blanc» i tingui
en consideració temes
com ara el model energètic
i l’economia sostenible.

El ple d’Olot aprova les ordenances
i el pressupost del 2010

amb el vot de qualitat de l’alcalde
El pressupost de l’any vinent és de 31 milions, quatre menys que el d’aquest any

LES FRASES

JORDI CASAS / Olot litat de l’alcalde, Lluís Sacrest. Ho
va fer possible l’abstenció del regi-
dor del PP, Joaquim de Trincheria, ja
que hi van votar a favor els nou regi-
dors socialistes i el d’ApG, i en con-

● L’equip de govern del PSC-Alter-
nativa per la Garrotxa d’Olot va
aprovar ahir les ordenances i el pres-
supost del 2010 gràcies al vot de qua-

tra els vuit de CiU i els dos d’ERC.
L’any passat, el pressupost es va dei-
xar sobre la taula i es va haver d’a-
provar en un segon ple. Puja a 31 mi-
lions, quatre menys que l’actual.

FINA SOLER
REGIDORA D’HISENDA (PSC)

«Qui no té
problemes per la
situació actual de

crisi ha de
continuar fent

aportacions amb la
contribució i

compensar els qui
sí que pateixen
aquesta crisi. És
una qüestió de

justícia
contributiva»

JOAQUIM DE
TRINCHERIA

PORTAVEU DEL PP

«Tenen mala fama
per l’increment de

l’IBI arran de la
revisió cadastral, i
votar a favor de les
ordenances i del

pressupost és jugar
a cavall perdedor.

No puc deixar,
però, els

pressupostos sobre
la taula per evitar
complicacions»

● L’Entesa d’Arbúcies ha portat el
compte general del 2008 de l’A-
juntament arbucienc, governat per
Esquerra i el PSC, a la Sindicatura
de Comptes, ja que considera que
hi ha tot un seguit d’irregularitats,
tant en el procediment seguit per
l’equip de govern com en els nú-
meros. L’Entesa demana a la sindi-
catura que ho investigui i, entre al-
tres coses, ha denunciat que s’han
presentat al llarg de l’any diferents
informes amb «xifres completa-
ment diferents». Segons el grup de
l’Entesa, s’haurien produït «pre-
sumptes errors molt greus tant en

l’aspecte pressupostari, com en
l’econòmic i el financer».

El principal grup de l’oposició
arbucienca també considera que
l’equip de govern ha pogut incór-
rer en «una possible falsificació de
document públic», ja que assegura
que es va recollir en el dictamen de
la Comissió Especial de Comptes
el vot favorable de la CUPA quan
aquest regidor posteriorment va
negar haver-hi dictaminat favora-
blement. De fet, aquests comptes
van ser rebutjats en el ple del 29 de
setembre, ja que Esquerra i el PSC
governen en minoria.

L’alcalde d’Arbúcies, Roger Za-

morano (Esquerra), va negar ahir
les acusacions de l’Entesa, i va as-
segurar que els comptes «sempre
han tingut els mateixos números»,
i va voler remarcar que quan van
estar en exposició pública i s’hi po-
dien fer al·legacions l’oposició
«no en va fer». Sobre una possible
falsedat de document públic, Za-
morano va afirmar que el problema
amb el vot de la CUPA va ser degut
a un malentès que posteriorment
«es va resoldre amb la incorpora-
ció d’un annex per matisar el vot
disconforme» al compte. «Estan
qüestionant la feina de la secretà-
ria», va assenyalar Zamorano.

Els comptes d’Arbúcies, a la sindicatura
J.C. / Arbúcies


